
Funktionsstödsrådet
2024-02-07 17:15 - 19:15

Plats
Folkets Hus, sal Dahlian

Deltagare
Cecilia Roskvist (Organisatör), Anita Sandberg (Hörselskadades Riksförbund) (Frånvarande), Annika Stjärnkvist (Autism
Blekinge, Attention & NSPH / Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa), Åsa Moberg Axelsson (Reumatikerföreningen)
(Frånvarande), Björn Sundin, Ingrid Lindén (Autism Blekinge), Izabela Szabo (S) (Frånvarande), Jan-Åke Hansson
(Synskadades Riksförbund), Jüri Känno (Reumatikerföreningen), Kerstin Andreasson (Hörselskadades Riksförbund)
(Frånvarande), Miroslav Milurovic (S) (Frånvarande), Nils-Åke Nielsen (DHR / Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet),
Peter Stenberg (SD), Rolf Jönsson (C), Weine Andersson (Neuro) (Frånvarande)

1.    Närvarande
Utöver deltagarna i Stratsys deltog Anders Liljegren, kontaktperson till Nils-Åke.

2.    Mötets dagordning
Godkännande av dagordning.

Dagordningen godkändes.

3.    Föregående protokoll
Uppföljning av protokoll för föregående möte.

Föregående mötes protokoll gicks igenom och godkändes, med kommentaren att det var lite tunt med information kring
en del punkter. Föreningarna önskar lite fylligare information om vad som diskuteras på mötena så att de kan
återrapportera till sina resp. föreningar.

4.    Lägesbeskrivning från funktionsstödsverksamheten
Aktuell information gällande funktionsstödsverksamheten från verksamhetschef funktionsstöd Björn Sundin.

IVO har avslutat utredningen avseende Garvaregården med hänsyn till vidtagna och planerade åtgärder. Nytt boende
med sex lägenheter byggs i Jemsegården. Byggstart sker i mars och planen är att det ska vara inflyttningsklart i
oktober.

För närvarande är det kö till gruppbostad och man håller på att se över hur platserna kan fördelas och beläggas på
bästa sätt.

Annika undrar om IVO:s konstaterade avvikelser på Garvaregårdens LSS enligt nedan har åtgärdats.

• Lokalerna uppfyller inte god kvalitet



Svar: Ja, det är löst genom att man bygger nytt gruppboende i gamla Jemsegården.

• Brukarna utsätts för otillåtna begränsningsåtgärder

Svar: Socialnämnden antog i januari i år reviderade riktlinjer för skydds- och begränsningsåtgärder enligt SoL, LSS,
HSL, LVU och LVM.
Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS), Medicinskt ansvarig för rehabilitering (MAR) och socialt ansvarig socionom
(SAS) har tagit fram ett utbildningsmaterial gällande skydds- och begränsningsåtgärder och har under 2023 genomfört
ett antal utbildningstillfällen. Tanken är att samtliga enhetschefer, handläggare och legitimerad personal ska genomgå
denna utbildning.
MAS är även ute i alla grupper inom äldreomsorgens och funktionsstöds verksamheter och informerar om de reviderade
riktlinjerna på arbetsplatsträffar (APT). Något som är viktigt att tänka på är att individen själv ska ge samtycke till
åtgärder, vilket kan vara svårt i fall där individen själv inte kan förmedla sig. Presumtivt samtycke kan i vissa fall vara
aktuellt.
De reviderade riktlinjerna bifogas till protokollet.

• Det saknas dokumentation gällande de begränsande åtgärder som används

Svar: Cheferna jobbar mycket med att informera om dokumentation, och det finns planer på att genomföra en utbildning
om dokumentation för samtliga inom socialförvaltningen.

• Allvarliga händelser i verksamheten har inte utretts

Svar: Brott ska utredas av polisen, och den som utsatts för brotten polisanmäler. Däremot skulle verksamheten
upprättat lex Sarah-rapporter för brotten, och där har verksamheten brustit.
Det är viktigt att boende i en gruppbostad har en trygg tillvaro, och socialnämnden har fattat beslut om att utdrag ur
belastningsregistret ska begäras vid nyanställningar i socialförvaltningen.

Jüri påminner om att Roger Jönsson skulle bjudits in till att tillsammans med reumatikerföreningen ta en runda i
samhället och se var det finns eventuella hinder och svårigheter. Ingrid hänvisade till hur man arbetar i Jönköping, där
politiker, tjänstemän, polis och representanter från föreningar tillsammans gör en årlig stadsvandring för att se över
tillgängligheten.
Rolf Jönsson kontaktar Roger för att genomföra en rundvandring.

Annika undrar om man har kommit igång mer med att arbeta efter socialstyrelsens stöd för möten.
Björn svarar att handläggarna nu ligger organiserade i Helen Hagegrens verksamhetsområde, och att han
vidarebefordrar frågan till henne. Nästa möte i funktionsstödsrådet hålls på socialkontoret med visning av de ombyggda
lokalerna som blivit mer tillgänglighetsanpassade.

Nils-Åke frågar vilken utbildning handläggarna har då han ibland upplevt att de inte alltid har så bra förståelse för
individen. Björn svarar att samtliga handläggare inom funktionsstöd och socialpsykiatri är socionomer, och han
poängterar att det är viktigt att framföra sina synpunkter om man inte är nöjd med bemötandet. Det kan göras antingen
direkt till handläggaren, eller till ansvarig chef.
(Det går också att lämna synpunkter via kommunens e-tjänst https://etjanster.olofstrom.se/oversikt/... sekr. anm.)

Annika har funderingar kring mobila teamet och boendestöd. Vad var anledningen till att man gjorde förändringen, och
fungerar arbetet bra nu? Björn svarar att anledningen till förändringen dels var besparingar och dels att det inte
fungerade optimalt tidigare. Det fanns lite överkapacitet i mobila teamet som man istället kunde utnyttja inom
boendestöd. Det har varit en infasningsperiod med den nya organisationen, men det fungerar bättre och bättre. Man
ska nu också börja arbeta med ett digitalt planeringssystem.

https://etjanster.olofstrom.se/oversikt/overview/164


Åtgärder

Kontakta Roger Jönsson för rundvandring i samhället tillsammans med reumatikerföreningen.

Ej angivet Rolf Jönsson (C)

Kontakta Helen Hagegren och be om återrapport avseende användning av Socialstyrelsens stödmaterial för
att underlätta för personer med bl.a. autism i möten med socialtjänsten.

Ej angivet Björn Sundin

Bilagor
Beslut SN § 10_2024 Riktlinjer skydds- och begränsningsåtgärder.pdf

5.    Information från föreningarna

SRF – Jan-Åke Hansson

• I oktober hålls en rikskongress, och man arbetar regionalt med att skriva motioner m.m.

• Den 19 april hålls årsmöte i regionen.

• En resa till stiftelsens gård vid Hårsfjärden är planerad till den 11-16 juli.

• Det verkar som att karlshamnssektionen kommer att leva vidare, vilket är positivt.

• Jan-Åke kommer att sluta med en del uppdrag inom SRF i mars, men kommer att vara kvar som representant i
funktionsstödsrådet.

• Ett par-tre föreställningar med syntolkning ordnas per år, det brukar vara Nöjeskompaniet i Karlshamn. Resor
som ordnas har alltid syntolkning. SRF har även fått frågan om de kan ha syntolkning på sportevenemang.

• Det har kommit till SRF:s kännedom att Länsstyrelsen Kalmar kommer att ha en utbildning via Teams i digitala
betalsätt. SRF har inte fått någon information till föreningen, och Jan-Åke ber de andra föreningarna att kolla om
de har fått information och inbjudan. Jan-Åke kommer dock att delta i utbildningen.

• SRF efterlyser fortfarande en trafikförsörjningsplan från Regionen.

Reumatikerföreningen – Jüri Känno

• Årsmöte hölls den 6 februari.

• Föreningen har ca 70 medlemmar, och ett 25-tal närvarade på årsmötet.

• 10 månadsmöten hålls per år och oftast är det någon slags underhållning på de mötena. En stor del av
föreningens finansiering består av lotterier som anordnas på mötena, där medlemmarna själva tar med vinster
som lottas ut. Kommunen bistår med bidrag för lokal till mötena.



• Olofströmsföreningen har ett samarbete med regionens förening. En spa-resa planeras i detta samarbete.

• Regionen har årsmöte i början av mars.

Autism Blekinge

• Årsmöte ska hållas den 10 mars. Marknadsföring på Facebook och hemsidan har gjort att en del nya personer
anmält intresse.

• En resa till Kaskad har ordnats, och ytterligare en resa kommer att göras under året.

• Bowling kommer att ordnas under året.

• Föreläsning av Jill Rogheden ordnas den 2 april, på världsautismdagen, med temat ”Autism – varför är det så
svårt att få energin att räcka till?” Detta görs i ett samarbete med bl.a. Kalmar- och Kronobergs län. Information
kommer att läggas ut på Facebook och hemsidan.

• Autism Blekinge har tillsammans med anhörigkonsulent Marie Olofsson en anhöriggrupp som heter
”Vardagshjältar”. Denna grupp kommer att träffas vid fem tillfällen under våren, med start den 5 mars. Olika
teman kommer att diskuteras vid de olika träffarna, och de riktar sig till anhöriga till personer med NPF-diagnoser.

DHR – Nils-Åke Nielsen

• Möte har hållits i föreningen, som är i kris p.g.a. brist på personer som kan eller vill vara med i styrelsen. Möte
ska hållas med distriktet för att diskutera framtiden. Troligtvis blir det en sammanslagning, och om så blir fallet går
Nils-Åke med över i den nya formen och kommer att sitta kvar i funktionsstödsrådet.

6.    Övriga frågor

Nils-Åke har fått till sig att nattpatrullen ska halveras och har blivit ombedd att lyfta frågan i funktionsstödsrådet. Björn
svarar att den inte ska halveras, däremot ska man delvis ska gå över till att vara en person per bil istället för två, för att
effektivisera. Nu är planen att ha en dubbelbemannad bil och två enkelbemannade bilar.

Nils-Åke frågar hur det går med Holjegården. Rolf svarar att kontrakt är tecknat med JSB, och planen är att bygget sätts
igång efter sommaren och att det ska vara klart 2026. Rapport om hur projektet fortlöper ska ges på varje sammanträde
med kommunstyrelsens arbetsutskott.

Autism Blekinge önskar en uppföljning på det möte där Patrik Håkansson närvarade, där Patrik och Sara kommer
tillbaka med en uppföljning om vilka insatser som görs för barn med NPF-diagnoser och hur man planerar att arbeta
framöver.

Åtgärder

Bjuda in Patrik Håkansson och Sara Johansson till nästa möte för återkoppling om arbetet med barn med
NPF-diagnoser i skolan.

Ej angivet Cecilia Roskvist



7.    Nästa möte
22 maj 2024, kl. 17:15

Nästa möte flyttas till den 22 maj, och hålls på socialkontoret.
Adress till socialkontoret är Olsgatan 2 b, men ingång till mötet sker via gamla ingången till Folktandvården på Östra
Storgatan 38, markerat med rött kryss på bifogad bild.

Bilagor
Karta.png

8.    Mötet avslutas

Ordföranden tackade för visat intresse och förklarade mötet avslutat kl. 19:15.


